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Närvarande: 

 

Ordförande: Lena Hedquist (SPF Seniorerna) 

Vice ordförande:  Lena Sernevåg (PRO)  

 

Ledamöter:  Anders Lidbeck (SPF Seniorerna) 

Astrid Kågedal (SPF Seniorerna) 

Margaretha Persson (SKPF) 

Roland Eliasson (SKPF) 

 

Ersättare:  Clas Tjäder (PRO) 

Inga Lundvall (SKPF) 

Irene Svensson (SPF Seniorerna) 

Karin Schiöld (SPF Seniorerna) 

Maivor Carléns (SPF Seniorerna) 

Marianne Rogell Eklund (PRO) 

Marie-Louise Andersén (SKPF) 

Monica André (SPF Seniorerna) 

Sven-Erik Bergman (PRO) 

 

Övriga: Helena Kivisaari, adjungerad, 

representant för (IKINUORET), deltar 

via telefon 

 

Förhinder 

Gertrud Östlinder (SPF Seniorerna) 

Lars-Erik Karlsson (PRO) 

Leif Johansson (PRO) 

 

Närvarande tjänstemän: Äldredirektör Patric Rylander, 

avdelningschef Linda Hamnes, förvaltningsjurist Linda 

Strimer 
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1. Mötets öppnande 

 

 

2. Genomgång av närvaro 

Sekreterare noterar närvaro 

 

 

3. Val av protokolljusterare 

Ordförande Lena Hedquist (SPF Seniorerna) utses att 

tillsammans med Lena Sernevåg (PRO) justera dagens 

protokoll. 

 

 

4. Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 

dagordning 

Dagordningen fastställs med tillägg av punkten ”Val av vice 

ordförande. 

 

Inga övriga frågor anmäls. 

 

 

5. Val av vice ordförande 

Ordförande Lena Hedquist informerar rådet om att vice 

ordförande Leif Johansson inte längre önskar vara kvar i 

Kommunstyrelsens pensionärsråd. Rådet väljer därmed Lena 

Sernevåg till ny vice ordförande. 

 

Det är oklart om Leif Johansson har lämnat information till 

kommunstyrelsen kring önskemål om att bli entledigad från 

uppdraget. Detta behöver följas upp. 

 

 

6. Anmälan av protokolljustering KPR 2023-01-24 

Anmälan läggs till handlingarna 

 

 

7. Anmälan av protokolljustering ÄN 2023-01-31 

Anmälan läggs till handlingarna 
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8. Genomgång av ärenden till äldrenämnden 2023-02-

21 

 

a. Ärende: Verksamhetsberättelse 2022 för 

Äldrenämnden 

Dnr: ALD 2022/307 

Handläggare: Eva-Lena Eirefelt, Anders Håkansson 

 

1. Rådet framför att det i verksamhetsberättelsen 

står om hörselmiljöer vilket lyfts upp som 

positivt. De påminner om att rådet tidigare har 

önskat att någon som arbetar med hörselmiljöer 

ska bli inbjuden till rådet för att berätta lite mera 

och att detta önskemål kvarstår. 

 

2. Det ställs frågor kring utbildning inom 

äldreomsorgen. Rådet framför att det inte alltid är 

att en utbildning möter det faktiska behovet i 

verksamheten. Rådet undrar därför om man har 

tittat på utbildningarnas innehåll. Avdelningschef 

Linda Hamnes svarar att det är svårt att se detta i 

en kartläggning men att det ligger ett stort ansvar 

på respektive chef att följa upp varje 

medarbetares behov av utbildning och göra upp 

individuella utvecklingsplaner för sina 

medarbetare. 

 

Det framförs även att undersköterska kommer att 

bli en skyddad titel. Ordförande Lena Hedquist 

framför att hon önskar information om vad som 

ingår i en sjuksköterskeutbildning. 

 

3. Rådet ställer frågor kring om de tekniker som går 

hem till kunder av olika anledningar har uppdrag 

samt kunskap att vidarerapportera om de ser 

kunder som lever i exempelvis misär eller våld i 

nära relationer. Äldredirektör Patric Rylander 

informerar om att alla har en viss 

grundutbildning samt att alla har genomgått 

utbildningen demens ABC. 

 

4. Rådet ställer frågor kring tekniken på vård- och 

omsorgsboenden och då framförallt kring 

internetuppkoppling. Äldredirektör Patric 

Rylander informerar om att detta är något som 
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förvaltningen arbetar med. Det behöver bli bättre 

men det har vid tidigare kartläggningar visat sig 

att det juridiskt kan vara svårt att bestämma över 

den enskildes privata boendedel. Frågan är 

däremot aktuell och man försöker arbeta fram 

lösningar. Rådet framför att de vill göra ett 

medskick till förvaltningen kring att generellt 

titta på tillgängligheten för dom som bor på 

boenden inom kommunen. 

 

5. Rådet framför att de anser att äldreförvaltningen 

ska ta initiativ till att starta projekt kring 

finskspråkig hemtjänst, detta utifrån förslag i PM 

om att se om stadsdelsregionerna kan gå ihop och 

starta upp en hemtjänstgrupp som vänder sig till 

finskspråkiga. 

 

6. Rådet lyfter upp att det är lagstyrt att man bland 

annat ska kunna få hemtjänst på finska och frågar 

om förvaltningen kan tillmötesgå detta. 

Äldredirektör Patric Rylander informerar om att 

även om det inte i Stockholms stad finns en 

hemtjänstutförare som endast talar finska så är 

det relativt lätt att anställa finsktalande personal. 

Det är större svårigheter med andra 

minoritetsspråk men hittills har inga fall kommit 

till kännedom om när detta inte har kunnat 

tillgodoses. Patric Rylander lyfter också upp 

vikten av att de som drabbas av att inte kunna få 

hemtjänst på något av minoritetsspråken hör av 

sig till förvaltningen. 

 

7. Rådet avslutar med att framföra att mycket i 

verksamhetsberättelsen är positivt och att de 

uppskattar att hänsynen till äldre tydligt framgår.  

 

b. Ärende: Motion om att inrätta en central 

bidragsnämnd för att motverka välfärdsbrottslighet 

Dnr: ALD 2022/370 

Handläggare: Christina Österling 

 

c. Ärende: Fördelning av medel inom demensområdet 

2023 

Dnr: ALD 2022/361 

Handläggare: Lotta Olofsson, Tove Ahner 
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9. Presentation från Linda Hamnes 

Avdelningschef Linda Hamnes presenterar budgetuppdragen 

för 2023. Hon informerar om upplägget från att 

budgetuppdragen kommer, hur de fördelas ut mellan 

teamen, planering kring hur uppdragen ska återkopplas samt 

genomgång med både äldredirektör samt med roteln. 

 

Avdelningschef Linda Hamnes visar en 

powerpointpresentation för rådet över budgetuppdragen 

2023, bilaga 1 samt återkoppling av budgetuppdragen 2023, 

bilaga 2. 

 

Rådet ställer även frågor kring skyddsrum. Äldredirektören 

Patric Rylander hänvisar till att detta är en fråga för 

Myndigheten för samhällsskydd och beredskap. 

 

Rådet frågar även hur man utrymmer en vårdinrättning. 

Äldredirektör Patric Rylander ber att få återkomma i frågan.  

 

 

10. Äldredirektörens information 

 

Äldredirektören Patric Rylander informerar om: 

 

- att Stadshuset i Stockholm i år fyller 100 år. Med 

anledning av detta får kommunstyrelsens pensionärsråd 

boken ”Vi som byggde Stadshuset” som även har delats 

ut till förvaltningens medarbetare. 

- att förvaltningen har flyttat in i lokalerna i Älvsjö 

- att äldrenämnden beslutat att Linnégården ska 

upphandlas vilket inte var i enlighet med förvaltningens 

förslag 

- förvaltningens övergripande planering för 2023, bilaga 3. 

 

 

11. Övriga frågor 

Punkten utgår då inga övriga frågor anmälts. 

 

 

 

 

Sekreterare Linda Strimer 


